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Proč ne na dluh?  
 

 V polovině října bylo několik  našich 
občanů nepříjemně zaskočeno letákem v místní 
prodejně, který upozorňoval, že na dluhy se od 
zítra neprodává. Údiv  nebral konce a byli tací, co 
se dožadovali rad od prodavaček:  Cože jako mají  
teď dělat? Povětšina ze stěžovatelů si teda 

zakoupila za poslední hotové alespoň cigárka, ať ten šok lépe 
rozdýchá... 
Občas se může stát kdeco, co nám vytáhne poslední korunu z 
peněženky a ne vždy se podaří mít ve strožoku železnou rezervu.  
Náš  obchod se snaží vycházet občanům vstříc. Jenomže  
nakupování na dluh se u některých zdejších stalo běžným jevem. 
V pokladně se místo peněz  začaly vršit paragony se jmény 
dlužníků, a ty jak známo faktury za zboží,  ani povinné odvody a 
zálohy za energii nezaplatí, dokonce  i  prodavačky by chtěly na 
výplatu  raději peníze. Tak došlo k tomu, že se prodejna rozhodla 
pomoci občanům přesně podle osvědčeného rčení : „Hladovému 
nepomůžeš, když mu dáš rybu, ale když ho naučíš chytat ryby.“ 
Takže současnou situaci je potřeba brát jako výchovnou lekci na 
téma : Jak se naučit hospodařit s tím, co máme. A věřte, že tato 
lekce přichází na poslední chvíli, protože od nového roku, 
budeme muset tu matematiku všedního dne začít brát doopravdy 
vážně. I když nás ve škole nebavila.   
PS: Obecní úřad se k této výchovné lekci přidává a peníze 
půjčovat nebude.   
 
Dne 29.10.2007 byl proveden kontrolní nákup vybraných 
potravin v supermarketech a naší prodejně. Jak dopadl, se můžete 
podívat na následující straně, aneb :“ Vole polož to mlíko, v 
kaufošu ho maj o dvě kačky levnější“... ( odposlechnuto ).  

 
Zboží Penny Kaufland Lidl U nás 
mouka 11,90 6,50( Akce) 10,90 10,80 
cukr krupice 24,90 21,90 24,00 28,50 
mléko polot. 15,90 15,90 17,90 20,00 
rohlík 1,90 1,90 1,90 1,80 
olej sluneč. 26,90 27,90 28,30 29,00 
chléb 1 kg 21,90 25,80 19,80 16,00 
šunka 10 dg 16,60 15,50 12,80 12,50 
máslo 38,90 34,90 39,90 40,00 
celkem 158,90 150,30 155,50 158,60 
 
Je pochopitelné, že markety mají své, velmi promyšleně 
propracované tahy na zákazníka a nabízejí v určité dny akční 
ceny. Ale markety taky nechtějí slevu zadarmo.Ví jak vytáhnout 
peníze z našich kapes.  Jednoduše se to dá vyzkoušet 
nakupováním jeden měsíc v supermarketech a druhý v místní 
prodejně, pak sečíst náklady spojené s cestováním, částky za 
zboží, které jsem nakoupili i když nebylo nutné a vyjde nám, 
kolik jsme kde ušetřili. Nic. Protože doma bychom koupili jen to 
co doopravdy potřebujeme.      
  
 Naše prodejna dělá pro občany skutečně co může a slouží 
většinou důchodcům a maminkám na mateřských. Je nám jasné, 
že pro  dojíždějící denně za prací do Bruntálu je jednodušší 
nakoupit si cestou z práce a ani jim to nemáme za zlé. Ale věřte,  
poslouchat pohrdlivé  poznámky  na adresu množství sortimentu, 
nebo cen zboží od zákaznic, které přijdou nakoupit jen sporadicky 
to, co zapomněly koupit v Bruntále, není zrovna nejpříjemnější.   
Možná jsme touto poznámkou šlápli někomu na kuří oko, ale tak 
to prostě v Rudné je. Pakliže někomu obchod nevyhovuje, může 
si vybrat vhodnější a nemusí plivat kolem sebe  jedovaté 
poznámky. A když už má někdo nutkavou potřebu kritiky, je lepší 
juknout do vlastního oka, zda tam netrčí ono biblické břevno. 
 
 



Usnesení ze XIV zasedání zastupitelstva ze dne 31.10.2007 
 
ZO schvaluje : 
XIV/3   úpravu rozpočtu   
XIV/4   zvýšení nájmu v obecních bytech od 1.2.2008  dle 
  vyhlášky MMR 
XIV/5   odměny členům zastupitelstva dle zápisu a  
  odstupné pí.Pinkové dle § 75 zákona o obcích 
XIV/6  zadat zpracování výběrového řízení pro zpracování 
  nového územního plánu obce firmě Český projekt 
  poradenství 
XIV/12 termín příštího zasedání 28.11.2007 
 
ZO bere na vědomí 
 
XIV/8  zprávu o opravě místních komunikací 
XIV/9  předběžnou výši daňové úpravy obce v r. 2008 
XIV/10 zamítnutí SAZKY instalaci termiálu On line 
XIV/11 využití skladových prostor prodejny Českou  
  poštou a.s. 
 
ZO pověřuje starostu  
 
XIV/7  podepsat smlouvu s firmou Větrná energie Morava 
  o poskytnutí zálohy ve výši 300tis. Obci Rudná/P. 
 
Palivo pro občany 
 
 Jelikož v letošním roce obec rozjela hned několik aktivit 
vyžadujících poměrně značné pracovní vytížení našich 
zaměstnanců nestíhá zpracovat palivové dřevo pro občany. Do 
konce roku se již ani nestihne vytěžit palivo pro občany, protože 
podle smlouvy s Krajským úřadem MsK Nízkoprahové centrum 
musí být hotové v březnu 2008.  Pokud vidíte projíždět o 
víkendech traktor se dřevem, jedná se o kácení na pozemcích 
Pozemkového fondu ČR ( samozřejmě s povolením) – soukromá 
těžba dřeva, kdy je obcí zapůjčen malotraktor s vlečkou a náklady 
na odvoz jsou hrazeny těmito občany obce.  
 
 

Kácení stromů po novém 
 

Dle § 7 zákona 114/92Sb., o ochraně přírody a 
krajiny ve znění zákona č. 218/204Sb., jsou 
chráněny všechny stromy rostoucí mimo les. Zákon 
nerozlišuje ovocné a okrasné stromy. Povolování 
kácení dřevin řeší §8 zák. a prováděcí vyhláška 
395/92 Sb. rovněž § 8. Povolení není nutné při 

provádění pěstěbních a výchovných probírek, z důvodu 
zdravotních nebo při oprávnění podle zvláštních předpisů. Dále 
není potřebné povolení u stromů s obvodem kmene do 80cm 
měřeným ve výšce 130cm nad zemí a souvislých keřových 
porostů do 40m2 rostoucích na pozemcích soukromé osoby, která 
pozemek užívá. Právnická osoba musí o kácení žádat vždy. 
Většinu kácených stromů rostoucích mimo les povolují obecní 
úřady, pokud strom nepodléhá zvýšené ochraně ( památný strom, 
nebo strom registrovaný jako významný krajinný prvek – 
příslušný pověřený MěÚ ). Povolení není potřeba v případě 
bezprostředního ohrožení života, zdraví nebo majetku. Tato 
případy se řeší následným oznámením orgánu ochrany přírody do 
15. dnů po provedení kácení. Žádost o kácení dostanete na OÚ , 
kde se kromě jména žadatele, počtu a druhů dřevin, velikosti 
kmenů uvedou i důvody kácení. Neuznatelným důvodem je 
znečišťování pozemku padáním listí, plodů a klíčení semenáčků.  
         starosta 
Noční škola 
 

V pátek 12. října strávili žáci netradičně ve škole nejen 
den, ale také večer a noc. V dopoledních hodinách 
jsme všichni pracovali ve výtvarných dílnách. Děti byly 
moc šikovné a podařilo se jim vytvořit první krásné 
výrobky na vánoční jarmark. Odpoledne a večer si za 

odměnu zařádily při soutěžích a hrách. Na sklonku večera  se 
kluci i děvčata trošku báli na stezce odvahy. Ráno se všichni 
probudili spokojení a usměvaví, takže si to asi ještě někdy 
zopakujeme.  
Děkuji za buchtu paní Dobošové, za pomoc panu starostovi a M. 
Cyprichovi.   
 
      Mgr. Kopečný 



Mikuláš je za dveřmi  
 

Svaz žen upozorňuje rodiče, kteří mají zájem o 
Mikulášský balíček pro své děti ať se přihlásí 
do 25.11. u paní Klechové. Celková cena 
balíčku bude 50Kč. Místním dětem hradí rodiče 
30Kč, zbytek doplatí svaz žen. Přespolní v 
případě zájmu hradí plnou částku. Balíčky z 

domu donesené nebude náš Mikuláš brát.  

  
Odložení akce 
  
 Naplánovaná akce „ Rozloučení s létem“ se pro nepřízeň 
počasí v říjnu nemohla uskutečnit a pokud nám bude příroda jen 
trochu nakloněna, tak se uskuteční v listopadu. Změněn bude jen 
název – na Vítání zimy.  
     Klechová Květoslava 
 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
Opravy komunikací 
 
V říjnu se obci povedlo opravit alespoň nejpalčivější úseky 
místních komunikací. Zalátali jsme silniční díry v nejhustěji 
osídlené části obce za bratru 20tis. Kč. a proti plánu nechali 
položit alespoň část povrchu na autobusové zastávce Rudná  
Dolní. Tento úsek bude stát obec bezmála 100tis. Kč.  Teď zbývá 
jen maličkost –  to všechno uhradit.  
 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
Musíme Vás pochválit 
Naše obec se ve sběru plastů umístila podle sledování firmy EKO 
KOM z 20ti měst a obcí bruntálska v první polovině. Všem 
třídícím děkujeme za  šetření naši společné kapsy. Jako bonus pro 
obce, které třídí odpad nabízí smluvní firma velmi levné a vkusné 
lavičky vyrobené z recyklovaného odpadu. V příštím roce obec 
uvažuje o jejich zakoupení.  
Zasedací místnost kulturnější 

 
Ti občané, co byli na posledním zasedání zastupitelstva obce už to 
vědí. Ti co nebyli  -  nevědí a zde se to ani nedozví.  Berte to jako 
pokus nalákat Vás k diskusi k věcem veřejným.  
 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
   
Když je hřištěm celá obec 
 

  
Obec vyzývá  mladého fotbalistu, který v neděli 
dopoledne 28.10. „ vymaloval“ zabláceným 
fotbalovým míčem zastávku u hospody, aby se  
společně s rodiči dostavil na obec. S sebou  prosíme  
přinést primalex a váleček.  Rodičům bude jako 
bonus předána i nedopitá flaška Švestkové vodky, 

která byla v zastávce ve spěchu ponechána společně s míčem. 
Prosíme nezpívat šlágr: „ To ne já – to oni“. Věřím, že se statečně 
ke svému činu dozná, protože my ho známe.    
 

V uplynulém měsíci hřiště za OÚ doználo pozitivní 
změny. Nebezpečné kovové konstrukce fotbalových 
branek nahradil pan Jiří Hoško  novými, bezpečnějšími, 
zhotovenými ze dřeva.  Práci věnoval bezplatně pro naše 
děti, za co mu všichni děkujeme. Sítě do branek 
zakoupila obec a jsou k vyzvednutí u paní Klechové.     

 
 Dále upozorňujeme děti, které si hrají na pejsky, aby si na 
ně nehrály v obecním kotci. Je to sice dětsky nápadité, ale 
nehygienické, protože nalezení pejsci zde zpravidla zanechají 
vajíčka nějakého toho parazita. No a navíc  přelézaním ničíte 
pletivo. Stejně nápadité,  bude požádat maminku o řetěz, obojek a 
nechat se přikutrovat o nohu kuchyňského stolu. Tam ani 
škrkavku, tasemnici či blechu nechytíte.  
 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°   
 
 
 



 
 
Vzpomínáme. 
    
   Bylo to již 10 let, kdy opustila jsi náš svět. 
   S láskou na tě vzpomínají, 
   všichni, co tě v srdcích mají.  
 
Dne 31.10. 2007 uplynulo 10 let co umřela   moje maminka  paní 

 
Věra Králová 

 
Se smutkem v srdcích vzpomínají manžel Miroslav Král, synové Jan a 
Tomáš Královi a dcera Věra s rodinou. Vzpomeňte prosím všichni a 
obětujte 1 minutu ticha ve vzpomínce na Věru Královou,, která pro 
Rudnou i pro děti udělala velice mnoho. Vzpomínku všech, kteří ji 
znali si určitě právem zaslouží. Se žalem v srdcích Vám děkujeme, že 
jste obětovali minutku Vašeho času a taktéž si vzpomněli.  
 
 
 
 

23.listopadu  uplyne  rok  co dotlouklo  srdce  starosty obce 
  

  Mgr. Václava Vavříka 
 

Doufal v život, ale byl připravený zemřít 
      
    Pokoj  jeho duši ! 

  
     
 
 
 

                        

V měsíci listopad  oslaví  : 
 

Farkašová Anna  60 let 
Klechová Květoslava 64 let 
Lakatošová Viléma  67 let 
Totek  Ivan   63 let 

 
Všem oslavencům přejeme do dalších let všechno nejlepší! 

 
 
 

 Dne 17. listopadu oslaví diamantovou 
svatbu 

 

Katarína a Štefan Tomalští 

Dcery se svými rodinami a všichni blízcí jim děkují 
za péči a přejí do dalších společných let především 



zdraví a pohodu v kruhu rodinném.  
K blahopřání se přidává i Obec Rudná pod Pradědem 
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